

## Grøndals Sogn

### Referat til menighedsrådsmøde Tirsdag d. 12. september 2023 kl. 19.00

Deltagere	Klaus Berg, Birgit Stubkjær, Jytte Lindholt, Kirsten Jørgensen, Marianne Weikop, Mette Pautsch, Winnie Berndtson, Anne Ramm, Inger Turner, Niels Olsen, Jette Paulisen, Margareth Hvidager, Tine Vængtoft Kristensen, Ulla Toft, Carina Gosmer Andersen, Per Thomsen (med.rep)
Fraværende	Ulla Wilken (kordegn), Peter Heise, Lisbeth Nielsen
Indledning ved præst: Bøn/salme og oplæg	Præster fortalte om tur til Færøerne fælles med præster i provstiet. Der kommer en fredagscafe næste år med oplæg og billeder fra turen.
<b>Dagsorden:</b>	<b>Beslutninger/drøftelser:</b>
<b>1. Godkendelse af dagsordenen</b>	Godkendt
<b>2. Indkaldelse af stedfortræder</b>	Jette Paulisen er indsat som stedfortræder indtil videre i stedet for Peter Heise, der har forfald af arbejdsmæssige årsager.
<b>3. Bordet rundt</b>	<p>Forpladsprojekt går i gang 25. sept. lidt forsinket. Skulle være færdig 1. november. Haven kan ikke benyttes mens det er i gang.</p> <p>Kirkerenovering ude stort set afsluttet.</p> <p>IT system virker ikke og skaber store og uacceptable forstyrrelser i tjenesterne. Elektriker på sagen.</p> <p>Nye fonfirmander startet – 32 tilmeldte.</p> <p>Anne og Kirsten har været på budgetkursus for menighedsråd.</p> <p>Kirsten laver regnskabs oversigt til næste møde.</p> <p>Budget 2024 er på vej, vi får 1% mere i regulering. Kirsten og Winnie fordeler de ekstra midler, så der er et budget der går i nul på mødet næste gang.</p> <p>Der er løvfaldstur 22. september og stadig pladser.</p> <p>Der er MR-valg næste år, så vi kan begynde at overveje egen situation og evt. nye kandidater.</p> <p>Menighedsråd opfordres af provstiet til at få konsulent ud til brand alarmering. Vi har brandsikring gennem Digmann. Vi får konsulent ud. Når der er sket gennemgået, sker i fælles drøftelse i provstiet.</p> <p>3% aktivitetsmidler – alle ønsker imødekommet.</p> <p>DHL-stafet drøftet: Grøndalskirken har ikke særlig interesse i DHL, men bakke gerne op, hvis andre vil deltage.</p> <p>Landemode 5. oktober: Birgit, Jytte, Kirsten, Jette, Niels, Anne, Mette, Winnie og Per tilmeldes. Meld til Winnie senest fredag for fælles tilmelding.</p>
<b>4. Nyt fra udvalg</b> a. Kommunikationsudvalg (dvale) b. Liturgi udvalg (dvale) c. Kollekt d. Alsang e. Grøn Kirke udvalg	<p>c. kollektudvalg har møde i oktober.</p> <p>d. Alsang – 26 deltagere til den første. Planlagt endnu to i efteråret. Drøftes på møde i oktober med henblik på at planlægge flere i 1. halvår 2024.</p>

Ca. 20.00 spisning	
<b>5. Tema – Grøn Kirke</b>	Tema om Grøn Kirke – vi laver workshop om tjekliste til at blive Grøn Kirke. Fire grupper arbejdet med tjekliste. Afleveret til udvalget, der følger op.
<b>6. Evaluering af kirkeblad</b>	Evaluering af det nuværende kirkeblad. Stor succes og ros til gode format og flotte opsætning. Elektronisk udgave savnes – kommer igen. Der er stemning for at se på husstandsdeling. Udvalget undersøger og kommer med oplæg.
<b>7. Organistvikar takster</b>	Oplæg fra Johan Michaelsen om baggrund og anbefaling af at følge Dansk Organist og Kantor Samfund (DOKS) takster, når det gælder aflønning af organist vikar. Anbefaling besluttet, så vi fremover bruger DOKS takser.
<b>8. Akustik i menighedssalen</b>	Der er aktiviteter i menighedssalen problemer med akustik og med at høre for deltagere, der har nedsat hørelse. Kan vi gøre noget ved det? Besluttet at nuværende lyd leverandør ser på det og kommer med bud på forbedringer i både kirke og krypt.
<b>9. Ansøgning fra Mandegruppen</b>	Bilag vedlagt. Ansøgning om midler til ture. Winnie ser i første omgang om vi kan få vores aktivitetsmidler, bevilget i 3% midler 2023 sammen med Jesuskirken og Aalholm kirke.
<b>10. Drøftelse af ønsker til dagsorden på kommende møder.</b>	Hvilke af de "10 gode....." vil vi have på efterårets møder og hvem forbereder.  <ul style="list-style-type: none"> <li>- <a href="#">kirkens kommunikation</a></li> <li>- <a href="#">til at tale om kirke og tro</a></li> <li>- <a href="#">til samtale om kirkens liv og vækst</a></li> <li>- <a href="#">om gudstjeneste og liturgi</a></li> <li>- <a href="#">når I vil lytte til lokalsamfundet</a></li> <li>- <a href="#">til samtale om dåb</a></li> <li>- <a href="#">til at udvikle aktiviteter i fællesskab</a></li> <li>- <a href="#">til menighedsrådsmødet</a></li> <li>- <a href="#">til involvering af frivillige</a></li> <li>- <a href="#">et aktivt kirkerum</a></li> </ul> Valgt "samtale om kirkens liv og vækst" som tema for menighedsrådets møde i oktober. Winnie laver oplæg.
<b>11. Evt.</b>	Hjælpere til Johan jubilæum 1. oktober må gerne melde sig. Kirkevandring – Mette finder dato.

Kommende menighedsrådsmøde: 10/10, 14/11, 12/12.